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Yüksek KDV nedeniyle 
yaşanan haksız rekabet 

işsizliği artırıyor 

AYKUT TUZCU

Gazetemizin sahibi Aykut Tuzcu’nun 
eski yazıları bu köşede yer almaya 

devam edecek
Gazetemizin sahibi Aykut Tuzcu’nun                                                                                                                             

15 Ocak 2013 tarihli yazısıdır.

Suriye krizini 
biz çözebiliriz!
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Bu ne ciddiyetsizlik?

4’TE

Canlı hayvan ihracatçıları şaşkın

4’TE

Uluslararası çevre örgütü Greenpeace göre Türkiye, plastik atık ithalatında 
lider konumunda bulunuyor. Son verilere göre Avrupa Birliği ülkelerinden ve 
İngiltere’den ülkemizde 2023 yılında 456 bin 507 ton plastik atık gönderildi. 
Plastik atık ithalatının bu denli artması gıda güvenliğini tehlikeye düşürüyor

Atık ithalatı çevre kirliğini artırıyor
gıda güvenliğini tehlikeye atıyor

Gıda Mühendisleri Odası 
Gaziantep İl Temsilci Yardımcısı 
Gamze Atar Kayabaşı, ‘’Geri 
dönüşüm sektöründe yaşanan 
büyük açığı kapatma amacıyla 
yapılan bu ithalat, yalnızca çevre 
kirliliğini artırmakla kalmıyor, 
aynı zamanda gıda güvenliğini 
de tehlikeye atıyor’’ dedi. 

Gamze Atar Kayabaşı

Vatandaş ev almayı 
hayal bile edemiyor

Türkiye’nin ve bölgenin en büyük metropol illerinden biri olan 
ve 2,5 milyona yakın kişinin yaşamını sürdürdüğü Antep’te 
vatandaş ev sahibi olmak hayal bile edemez duruma geldi.  

Konut fiyatlarının 
son 6 yılda ki artışı 

dudak uçuklattı
Satılık konutların 

metrekare fiyatlarının 
21 bin TL’ye dayandığı 
şehirde, konut 
fiyatlarında artış dudak 
uçuklattı. Gayrimenkul 
Değerlendirme sitesi 
ENDEKSA’nın son 
verilerine göre son bir 
yılda konut fiyatlarının 
yüzde 42 oranında arttığı 
kentte son 6 yılda ise 
yüzde bin 335 artışla 3 
milyon liranın üzerine 
çıktı. 

Çevreme Duyarlıyım ve Değerlerime Sahip Çıkıyorum (ÇEDES) Projesi kapsamında 
99 okulda imam, hatip, vaiz, müezzin ve Kur’an kursu öğreticisi görevlendirildi

Siyasal islam, okulları din üzerinden 
örgütlenme yeri olarak görüyor

Eğitim İş Sendikası Gaziantep Şube Sekreteri Mustafa Fakıbaba, ‘’İmamın, vaizin okullarda işi yok. Siyasal 
İslam, okulları din üzerinden örgütlenme yeri olarak görüyor. Okulların; cemaatlerin, tarikatların ya da 
herhangi bir siyasi yapının propaganda alanı haline getirilmesine asla izin vermeyeceğiz’’ ifadelerine yer verdi. 

Devlet okulları adeta 
medreseye dönüştürülüyor

ÇEDES’in siyasi iktidarın nesil yetiştirme 
projesi olduğunun kanıtı olduğuna dikkat 
çeken Fakıbaba, ‘’Eğitim, çocuklarımızın 
aklını ve vicdanını özgürleştiren bir süreç 
olması gerekirken, siyasal iktidar bunu kendi 
ideolojik dayatmalarının aracı haline getiriyor. 
ÇEDES Projesi ile din görevlileri, pedagojik 
formasyona sahip öğretmenlerin yerine 
geçirilmekte, devlet okulları adeta medreseye 
dönüştürülüyor’’ tespitini yaptı. 

Yapılan açıkça 
bir pedagojik cinayet

Fakıbaba, ‘’Milli Eğitim Bakanlığı’nın, özel 
eğitim öğrencilerinin destek eğitim odaları 
için aylarca beklettiği, temizlik görevlilerinin 
maaşlarını ödeyemediği bir dönemde, ÇEDES 
için seferberlik ilan etmesi, önceliklerinin 
ne olduğunu net bir şekilde ortaya koyuyor. 
Okula imam var, ama yemek yok, Okula imam 
var, ama temizlik malzemesi yok.” dedi.

5 Aralık tarihinde hayata geçen 
uygulama ile birlikte araç alımlarında 
sigortanın tanıdığı 15 gün süre sona 
erdi. Artık araç devri yapıldığı gün 
sigortanın da yapılması gerekiyor

Trafikte sigortasız 
araç olmayacak 
Araç alımlarında sigortanın 15 gün sonra 

geçerli olması uygulaması 5 aralık itibariyle 
son buldu. Uygulama ile birlikte aracın 
satılmasını takip eden 15 günlük süre 
içerisinde meydana gelen kazalardan artık 
eski araç sahibi sorumlu olmayacak ve eski 
araç sahibinin de mağduriyeti önlenmiş 
olacak. 4’TE

Değerli Öğretmen 
Arkadaşlar,

9 Aralık Pazartesi 
günü itibariyle bir süre 
önce başlattığım “Doğu 
ve Güneydoğu Anadolu 
Bölgesindeki ilkokullara 
ilaçsız mandalina” 
gönderim etkinliği sona 
erdi.Farklı köy, ilçe ve 
şehirdeki 35 ilkokula 
ilaçsız mandalina 
gönderdik.

Suudi Arabistan hattı açılırsa 
ihracata olumlu yansıma olur

GTO Başkanı Tuncay Yıldırım, Suriye 
konusundaki gelişmeleri değerlendirirken, 
“Suriye iç savaşı öncesinde Körfez ülkelerine ve 
Suudi Arabistan’a ihracatımız Suriye üzerinde 
oluşturulan hattan yapılıyordu. Bu hattın 
yeniden hayata geçirilmesi ihracatçımızın lojistik 
maliyetlerini büyük oranda aşağı çekerek rekabet 
gücüne olumlu yansıyacaktır” dedi. 4’TE

Okul çevreleri 
denetleniyor

4’TE

Dün Yalçın  Bayer’in sütununda 
“Gaziantep’ten bir okurumuz hafta sonu 
şu bilgiyi verdi” diye başlayan haberi, 
gözünüzden kaçmış olabilir diye köşeme 
aldım.

“Küçük sanayi bölgelerindeki atölyeler 
Suriyeli ustalarla dolmaya başladı. Savaştan 
kaçan çok sayıda teknik adam Gaziantep, 
Kilis, Hatay bölgelerinde çalışıyor. Bu arada 
her gün 100 ton doğal zeytinyağı geliyor kaçak 
olarak, bundan da haberiniz olsun... Bölgedeki 
zeytinyağcıların söylediğine göre, bugüne 
kadar 8-10 bin ton mal gelmiş. 

Dışişleri Bakanlığı Habur kapısı açık, 
Tarım Bakanlığı kapalı diyor. Hazine 
ve Dış ticaret müsteşarlığının hiçbir 
şeyden haberi yok.

Gaziantep ve İslahiye'den vagonlarla 
Suriye'ye transit olarak ihraç edilmek 
üzere gönderilen canlı hayvanlar bu 
ülkede elverişsiz taşıma şartları ile 
ayrıca, hayvan başına 8-10 dolar kendi 
araçları için taşımada para alması bu 
ihracattaki zor şartlara bir tanesini 
daha eklemiş oldu. 

Türkiye İşverenler Sendikası 
Konfederasyonu Başkanı Tuğrul 
Kudatgobilik, Türk tekstil 
sanayicilerinin yüksek KDV nedeniyle 
yaşadığı haksız rekabetin işsizliği de 
artırdığını, Türkiye'de tekstile yüzde 
18. KDV uygulanmasına karşılık bu 
oranın Avrupa Birliği ülkelerinde 
yüzde 8 olduğunu vurguladı. 

Aile hekimleri 
6-10 Ocak’ta 
yeniden iş 
bırakacak
 Aile hekimleri, 

sağlık çalışanları ve 
ebeler, ulaşılması 
güç hedeflerle 
ücretlerinin keyfi 
olarak düşürüldüğünü 
ifade ederek 
6-10 Ocak 2025 
tarihlerinde bir kez 
daha iş bırakacaklarını 
açıkladı. Konu 
hakkında açıklama 
yapan Birlik ve 
Dayanışma Sendikası 
Genel Başkanı Dr. 
Derya Mengücük, 
şunları kaydetti: 4’TE

Mustafa 
Fakıbaba

Tuncay Yıldırım
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Gazetemizin sahibi Aykut 
Tuzcu’nun eski yazıları bu köşede 

yer almaya devam edecek

i

Suriye krizini 
biz çözebiliriz!

“Küçük sanayi bölgelerindeki 
atölyeler Suriyeli ustalarla 
dolmaya başladı. Savaştan 
kaçan çok sayıda teknik 
adam Gaziantep, Kilis, Hatay 
bölgelerinde çalışıyor. Bu arada 
her gün 100 ton doğal zeytinyağı 
geliyor kaçak olarak, bundan 
da haberiniz olsun... Bölgedeki 
zeytinyağcıların söylediğine 
göre, bugüne kadar 8-10 bin 
ton mal gelmiş. Türkiye’deki 
rekoltenin 200-220 bin ton 
olduğu düşünülürse, iç fiyatları 
tabii ki etkiliyor çünkü ucuz.”

Yalnız zeytinyağı mı? Kaçak 
fıstık da geldi ve piyasanın içine 
becerdi!

Yediğimiz koyun etinin yüzde 
60’ı Suriye’den kaçak geliyor!

Daha bir sürü başka şey de 
var, ama son zamanlarda kaçak 
insan girişinde büyük artış oldu.

Özetle Suriye’den herşey 
geliyor, o halde biz Esad’a 
niye ‘git’ diyoruz ki, haber 
gönderelim, o da gelsin 
Antep’e!..

Biz de ‘Baş’ çok! Bir şeyin 
‘Baş’ına da onu yerleştiririz!

Adımız da “Antepliler krizi 
çözdü’ye çıkar, kötü mü olur!

Patriotların Gaziantep’te 
nereye yerleştirileceği henüz 
belli olmadı. Oysa, Türkiye’nin 
Washington büyükelçisi 
Namık Tan, Aralık ayında 
resmi olmamak kaydı ile 
yaptığı bilgilendirmede 
Amerikalılar’ın en geç Ocak 
ayı ortalarında patriotları 
Gaziantep’te konuşlandırmayı 
tamamlayacaklarını tahmin 
ettiğini söylemişti.

Henüz meydanda bir şey 
yok. Geçen ay 27 Amerikalı 
teknisyen ve asker şehrimize 
gelmiş, Dedeman Oteli’nde 
konaklayıp, Zırhlı Tugay’da 
toplantılara katılıp kısa sürede 
de dönmüşlerdi.

Bugünlerde tekrar gelmeleri 
bekleniyor ama patriotlara 
epey tepki var. Tepkinin 
nedeni, patriotların Gaziantep’i 
muhtemel bir savaşta hedef 
yapacağı.

 İlk protesto mitingini iki hafta 
önce SP yapmıştı. Şimdi de 
birçok STK meydana çıkmak 
istiyor ama valilik engeline 

takılıyor.
Yalnız kendi halkımız değil, 

komşularımız da patriotlardan 
rahatsız. Rusya, İran ve haliyle 
Suriye bu rahatsızlıklarını açıkça 
belli ediyor ve protestocuları 
yayınlarıyla (Ek 1 ve 2) 
destekliyor.

 Rusya’nın rahatsızlığı, Kürt 
Bölgesi’nin piyasaya ucuz 
doğalgaz sokma hazırlığı içinde 
olması. Bütçesinin en önemli 
gelir kaynağı olan doğalgazın 
ucuzlamasını ister mi?

Rusya’nın çıkarı, Kürt 
Bölgesi’nin merkez yönetimle 
çatışması, Türkiye’nin de hep 
kaosun içinde yer alması.

 İran’da aynı nedenlerden çok 
rahatsız! Kendisi doğalgaz ve 
petrol ihracatçısı iken, Kürdistan 
doğalgazının bölge ülkelerine ve 
Avrupa’ya uzanmasını, fiyatların 
düşmesini kabul eder mi?

 Bölgenin önemli oyuncusu 
İsrail, belki de yarım asırdan 
beri bağımsız bir Kürdistan’ın 
kurulmasını kendi yararı 
açısından destekliyor. Hatta, 
ABD’yi de ikna edip, kendisine 
karşı büyük tehdit olarak kabul 

ettiği İran’ın nükleer gücünün 
yok edilmesini isteyen de İsrail 
değil mi?

 Rusya ve İran destekli 
Suriye ise artık kabul etmek 
lazım, Rus savaş gemisinde 
yaşayan Esad’dan sonra bütün 
mezheplerin, terör örgütlerinin, 
İsrail’in ve doğal olarak 
Türkiye’nin hep ilgi alanında 
bulunacak ve kim bilir neler 
olacak!..

 Paris’teki üç kadının 
öldürülmesini bütün bu 
nedenlerle bence bir hayal 
olan ‘barışın infazı’ olarak 
değerlendirmek çok doğru 
olacaktır.

Amanda Hodgkinson’un 
hemen bütün ülkelerde ‘best 
seller’ olan ve Türkçeye yeni 
tercüme edilen ’22 Britanya 
Yolu’ kitabının önemli bir mesajı 
var: “Her savaş bir kaybediştir... 
Kimi sevdiğini, kimiyse 
benliğini kaybeder.”

 Ortadoğu’da savaş bitmez; 
bunun için de burada kimse 
kimseyi sevmez, kimlik ve 
benliğin ömrü de daha ne kadar 
sürer, belirsiz!..

İran’ın devlet kontrolündeki 
İngilizce gazetesi ‘Tehran 
Times’ 7 Ocak 2013 tarihli 
sayısında, “Binlerce Gaziantepli 
6 Ocak Pazar günü sokaklara 
taşarak NATO tarafından 
gönderilen gelişmiş patriot 
füze bataryalarının şehirlerine 
konuşlandırılmalarını protesto 
etti. Halk büyük tepki göstererek 
sloganlar attı” deniliyor.

“Rusya’nın Sesi Radyosu” 
Gaziantep’te röportaj 
yaptığı yerel bir gazetenin 
genel yayın yönetmeninin 
değerlendirmelerini yayınladı. 
Buna göre, Gaziantep’te 
işadamları Suriye krizi 
çıktığından beri endişeliler. Aynı 
zamanda işleri de çok olumsuz 
etkilendi.

Gaziantep halkının bazılarının 
sınırın diğer tarafında, Suriye’de 
yaşayan yakınları ile duygusal 
bağlarının olması diğer bir 
endişe kaynağı.

Aykut Tuzcu’nun 
15 Ocak 2013

tarihli yazısıdır

Dün Yalçın  Bayer’in sütununda 
“Gaziantep’ten bir okurumuz hafta 
sonu şu bilgiyi verdi” diye başlayan 
haberi, gözünüzden kaçmış olabilir 
diye köşeme aldım.

Antepli Patriotlar... 

Mandalina harekatımız…

Değerli Öğretmen Arkadaşlar,
9 Aralık Pazartesi günü itibariyle bir süre önce 

başlattığım “Doğu ve Güneydoğu Anadolu 
Bölgesindeki ilkokullara ilaçsız mandalina” 
gönderim etkinliği sona erdi.

Farklı köy, ilçe ve şehirdeki 35 ilkokula ilaçsız 
mandalina gönderdik.

Sosyal medyamda çağırım sonrasında bağışçılar, 
size giden ilaçsız mandalinanın ve kargo ücretinin 
bedelini ödediler. Tahminimin üzerinde bağış 
gelince okul bulmakta zorlandım. İlk temas 
kurduğum öğretmenler arkadaşım Çiğdem 
Taran tarafından bilinen kişilerdi. Sonraki temas 
kurduğum öğretmenler mahallemde bulunan 
Avcılarsuyu Değirmendere İlkokulu Müdürü 
Mustafa Pehlivan’ın tavsiyesi ile gerçekleşti.

2023 yılında çok şiddetli deprem geçiren Hatay’a 
birçok sivil toplum örgütünün eli değdi. Bunlardan 
birisi de Buğday Derneğidir. Depremden 
sonra, öğrenmek isteyen çiftçilere tarım ilacı 
kullanmadan narenciye yetiştirmeyi öğreten 

dernek, yetişen ürünlerin pazarlanması için de 
yoğun çaba sarfediyor. Benden de yardım istediler. 
Mandalinaları satın almaları için arkadaşlarıma 
çağrıda bulundum. Derken aklıma bağış alarak 
ilaçsız mandalinaya ulaşma şansı olmayan 
ilkokul çocuklarına mandalina göndermek geldi. 
Mandalinaları satın alıp beğenenler, sizler için de 
bağış yaptılar.

Sizlerin mandalinalarla buluşmasını sağlayan 
kişilerin hemen hepsi meslek sahibi çalışan, 
İstanbul’da yaşayan orta yaşlı veya genç kadınlar… 
Bunu yazma gereği duydum, bilin istedim. Bana 
gönderdiğiniz fotoğraf veya videoları seyredip, 
çocukları sevdiler.

Parti parti gönderildiği için hepinizin eline 
mandalinalar geçmedi, ama ben yine de bu 
uzun mektubu yazmak istedim. İlk partide 
mandalina gönderilen öğretmenlerin hepsinden 
“mandalinaları aldık” dönüşü olmadı, ben de 
sormaya fırsat bulamadım. Bu satırları okuyan, 
eline mandalina geçen ve bana dönmeyen 
öğretmen arkadaşlarım bana bilgi verir mi? Ve 
lütfen, ikinci partide mandalina alacaklar, bana 
aldıklarını bildirirler mi?

Ben, gazeteci ve yemek kitabı yazarıyım. 
Pandemiden bu yana Arsuz’da yaşıyorum. 
Kendimi bildim bileli sivil toplum örgütlerinde 
çalışıyorum. Mahallemdeki ilkokulun ihtiyaçları 
için de bağışçılar buluyorum. Müdür Mustafa 
Bey’in okulu için yaptığı projeleri rol model 
alıp, yapılanları arkadaşlarıma anlatıyorum. 
Artık sizleri tanıdığım için, bağışçılar bulup, 
okullarınızın ihtiyaçlarını bu bağışçılara 
karşılamayı amaçlıyorum. Ancak, 35 okulsunuz 
ve bağış yapacak insanlar orta gelirli kişiler. O 
nedenle çok uzun soluklu bir proje olacak bu. 
Demek istediğim sizlerle irtibatı kesmeyeceğim.

Gamze öğretmenim benden mandalina fidesi 
istedi, projenin birinci basamağı o… İsteyen başka 

öğretmenime de mandalina fidesi göndermeyi 
arzu ediyorum. Hemen olamayacak, bağışçı 
bulmam gerekir. Ayrıca, fidenin kazasız belasız 
yerine ulaşabilmesi için benim de elimin değmesi 
gerekiyor. Ambalajını ben yapmalıyım.

Öğrencilerinize ilaçsız tarımın gerekliliğinden 
bahsederseniz çok sevinirim. İlaçla yapılan tarım 
yüzünden neredeyse her ailede bir kanser vakası 
var. Lütfen Arsuz ve Hatay’dan da bahsedin. Arsuz 
Belediyesi’nin sayfasında ilçemize ait bilgiler var, 

yeterli değilse temin ederim.
Okullarınızın instagram sayfası vardır, lütfen 

beni ekleyin, böylece sizi takip edebilirim.
Mandalinaları size Buğday Derneği’nin 

Hatay temsilcisi Karel Hanım ulaştırdı. Ona da 
huzurunuzda teşekkür etmek isterim.

Yeniden görüşmek üzere diyorum, Akdeniz’den 
sıcak sevgiler gönderiyorum.

Saygılarımla,
Ayfer Tuzcu Ünsal
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Gaziantep ve İslahiye'den vagonlarla 
Suriye'ye transit olarak ihraç edilmek 
üzere gönderilen canlı hayvanlar bu 
ülkede elverişsiz taşıma şartları ile 
ayrıca, hayvan başına 8-10 dolar kendi 
araçları için taşımada para alması bu 
ihracattaki zor şartlara bir tanesini 
daha eklemiş oldu. 

Sezon başında Habur Gümrük 
kapısının Irak’taki «sığır vebası» olması 
nedeniyle kapalı olmasından dolayı 
Ortadoğu ülkelerine ancak Suriye 
karayolundan ulaşılacağı gerektiğine 
bakılırsa DDY’nın hâlâ buradaki 
sorunlara çözüm getirmediği dikkatleri 
çekmektedir. 

Ortadoğu ülkelerine nakledilmek 
üzere Gaziantep ve İslahiye'de 
yaklaşık halen 300 bin adet canlı 
koyun bekletilmektedir. Vagon 
tahsislerindeki sıranın sezon bitinceye 
kadar kendilerine gelmeyeceğini ifade 
eden 70-80 kadar ihracatçı çoban, 
ahır ve yem masrafı olarak bir günde 
ekstradan 2 milyon 500 bin lira 
ödediklerini söylediler. 

Görüşme yaptığımız bir DDY 
yetkilisi Suriye'nin «İnönü» tipi 
vagonları eski model gerekçesiyle 
almadığını, « Sivas» tipi vagonlardan 
ise ellerinde pek az sayıda olduğunu 

belirterek, Suriye'den boş vagon talep 
etmeyi düşündüklerini, bunu da genel 
müdürlüklerine bildirdiklerini söyledi.

Öte yandan Gaziantep Ticaret 
ve Sanayi Odasına Dışişleri 
Bakanlığından gelen bir yazıda Habur 
Gümrük Kapısının canlı hayvan 
ihracatı için açıldığı belirtilip, bu 
konudaki bilgiyide Cidde ve Kuveyt 
Ticaret Müşavirliğinden aldıklarını 
ilgili yazıda belirttiler. Ancak 
Gaziantep Ticaret ve Sanayi Odası 
yetkilileri konunun doğruluğunu 
Tarım Bakanlığına sorduklarında bu 
kez de bu bakanlıktan gelen bir yazı 
ile konu daha da karmaşık bir duruma 
büründü. Tarım Bakanlığı Koruma 
Genel Müdürlüğünden gelen bu yazıda 
Habur Gümrük kapısının açılmasının 
mümkün olamayacağını ve Dışişlerinin 
Cidde ve Kuveyt Ticaret Ataşeliğinin 
bir yanılgı sonucu böyle bilgi verdiğini 
resmi bir yazı ile belirttiler. Ancak 
yine Ticaret ve Sanayi Odası Hazine 
ve Dış Ticaret Müsteşarlığına bir 
yazı ile bu iki bakanlığın hangisinin 
doğru bilgi verdiğini sorduğunda 
ise müsteşarlıktan gelen bir yazıda 
bilgilerinin bulunmadığını ve 
araştırarak kısa sürede bilgi verileceği 
cevabı verildi. 

Canlı hayvan ihracatçıları şaşkın

Bu ne ciddiyetsizlik?
Dışişleri Bakanlığı Habur kapısı açık, Tarım Bakanlığı kapalı diyor. 

Hazine ve Dış ticaret müsteşarlığının hiçbir şeyden haberi yok.
Kabak çekirdeği fiyatına 

Antep fıstığı satılıyor
Ziraat Odası Başkanı Vehbi Kepkep 

«Bu yıl ilimiz ve çevresinde 25 bin ton 
fıstık rekoltesi bekliyoruz. Çiftçimizin 
yine tefecinin elinde kalmaması 
için hükümetimize, fıstık taban 
fiyatlarının belirlenmesi için bir mektup 
gönderiyoruz. Bu isteğimizi ilgili 
bakanlıklara ve çevre illerdeki ziraat 
odalarına da göndereceğiz.

1949 ve 1961 yılların da olduğu gibi 
bu yılda rekolte çok yüksek. Taban 
fiyatlarının belirlenmesi ve Güneydoğu 
Kooperatifleri tarafından alımların 
desteklenmesi, çiftçimizin mağdur 
durumdan kurtulmasına yardımcı 
olacaktır. Çiftçimizin elinden kabak 
fiyatına alınan Antep fıstığı devletin 

desteği ile gerçek değerini bulacaktır. 
«Zaten hükümetin aldığı kararlar 
köylümüzün belini kırıyor. Çiftçinin 
ürettiği döviz karşılığı satıldığı halde, 
dolar yükseldikçe ürünlerin fiyatları 
düşüyor. Alım fiyatlarının yüksek 
tutulması hem çiftçimize, hem de dış 
piyasanın yüksek kalmasına neden olur» 
dedi. 

Vehbi Kepkep, döviz kaynağı 
olan fıstığın dolar arttıkça fiyatının 
düştüğünü 1961 yılında tonunun 4 bin 
dolara satıldığını, şimdi ise 2 bin 500 
dolar olduğunu, eğer taban fiyat tespit 
edilmezse bin 500 dolara düşeceğini ifade 
etti. 

Ayrıca Çin'in fıstık alımını sağlamak için 
Başbakan Özal'a bir telgraf çektiklerini de 
belirtti.

Ziraat Odası toplantı düzenledi 

Bu yıl fıstık rekoltesi 
zirvede, 25 bin ton 

Ziraat Odasının, yaptığı basın toplantısında Antep fıstığının Güneydoğu 
Kooperatifleri Birliği tarafından alımının sağlanması istendi. 

Eskiden 257.8 liradan satılan süper 
benzin 268.7 liradan, 238.8 liradan 
satılan normal benzin, 249.8, 164.8 
liradan litresi satılan gaz yağı da 173.7 
liradan satılacak. Motorin de gazyağı 
kadar zam yedi.

5 numara fuel-oilin litresi 119.6 iken 
125.42 lira oldu. 415 liraya satılan piknik 
tüpü 437 liradan, 12 kilogramlık gaz 
tüpü 2361 liradan satılırken şimdi 2452 
lira oldu. 45 kilogramlık sanayi tüpü de 
8755 lira iken 9081 liradan satılacak.

12 kiloluk tüp gaz 2452 liradan satılacak 
Doların değer kazanması üzerine akaryakıt ve tüp gazlara 

yapılan zam dünden itibaren uygulanmaya başladı. 

Kalenin Tabakhaneyi gören kuzey tarafına 
yönelip kulelerin kenarına biraz dinlenmek 
için oturduğumuzda, rehberimiz bu iki 
kulenin sağlam kalmasının nedenini şöyle 
anlattı: Bu iki kuleyi bir vatandaş satın almış. 
Sebebi ise dükkanına güneş gelmemesi için 
koruyucu vazifesi görmesi imiş. Kalenin 
o harabe haline, terk edilmişliğine olan 
şaşkınlığımız sürerken, bir de bu eklendi. Ama 
iyi ki satın almışta hiç olmazsa burası sağlam 
kalmış diye geçirdik içimizden. Kalenin 
üstünden Gaziantep’in güzel bir görüntüsü 
var. Her yer rahatlıkla görülebiliyor. Fakat 
aşağıdan bakıldığında kalenin görüntüsü içler 
acısı. Bizim kale üzerinde yaptığımız gezi 
bitiyor, ama kale halâ çilesini doldurmaya 
devam ediyor. Bu kalede, bu şehir için 11 ay 
mücadele vermiş Gaziantepli. Kahramanlıklar 
yaşanmış. Savunmanın bedelini halk olarak 
fazlasıyla ödemiş. Sonunda Atatürk'le beraber 
Gazi Unvanına sahip tek şehir olmuş. Genelde 
Gaziantep doğal güzelliği olmayan, bir taş 
yığını olarak düşünülür. Ama böylesine 
kahramanlıklar, öylesine acılar yaşanmış 
bir kaleden, bir taş yığını olsa da büyük bir 
gururla şehrini seyretmeyi ister insan.

Kaleden şehir taş yığını 
olarak görülüyor

Ülkenin en önemli 
sorunu istihdamdaki daralma 

Gaziantep'te TİSK’e üye 8 bin 600 işveren 
bulunduğunu belirten Kudatgobilik, 
beraberindeki yönetim kurulu üyeleriyle 
birlikte Sanayi Odası'nı ziyareti sırasında 
yaptığı açıklamada, Türkiye'de sanayicinin, 
ticaret erbabının yolunu açmalıyız, adil bir 
rekabet ortamı yaratmalıyız. Bu ülkenin en 
önemli sorunu istihdamdaki daralmadır. 
Devlet yeni istihdam alanlarının açılmasına 
zemin hazırlamalıdır. Devletin vergiye 
ihtiyacı var, topladığı vergilerle bizlere 
her türlü hizmeti sunuyor. Biz bu gerçeği 
peşinen kabul ediyoruz. Ancak, verginin 
eşit ve adaletli toplanmasından yanayız. 
Devlet özellikle kayıt dışı ekonomiyi kayıt 
altına alma konusunda çok daha ciddi 
ve kararlı bir politika belirlemeli ve bu 
sorunun üzerine gitmeli" şeklinde konuştu. 

Gıda ithal eden ülkeler arasına katıldık 
Tekstil sektörünün ciddi desteğe 

ihtiyacının olduğunu vurgulayan 
Kutadgobilik, "Yüzde 8 KDV uygulanan 
AB ülkeleriyle rekabet edebilmemiz için 
devlet acilen adil bir rekabet ortamının 
oluşmasına öncülük edecek önlemler 
almalı" dedi. Gıda sektörünün eski gücünü 
yitirdiğini de ifade eden Kudatgobilik, 
uygulanan yanlış politikalar sonucunda 
Türkiye'nin dünyadaki kendi kendine yeten 
7 ülkeden biri olmaktan çıktığını, gıda ithal 
eden ülkeler arasına katıldığını vurguladı. 

Türkiye'nin AB'ye alınmaması 
akla da mantığa da ters gelir 

Türkiye'nin AB'ye alınıp alınmayacağının 
tartışıldığını, TİSK’in 30 yıldır Avrupa 

Sanayi İş verenleri Konfederasyonu'nda 
Türkiye'yi temsil ettiğini belirterek, 
açıklamasını şöyle sürdürdü: "Dolayısıyla 
biz zaten 30 yıldır AB'nin içerisindeyiz. 
Bizi almama gibi bir niyetleri olamaz. 
Türk sanayicisi ihraç ettiği malların yüzde 
55'ini AB üyesi ülkelere satıyor, ithalatının 
da yüzde 52'sini AB üyesi ülkelerden 
yapıyor. Ticaretiyle, siyasi ve sosyal her 
türlü başarısıyla Avrupa ile iç içe olmuş 
Türkiye'nin AB'ye alınmaması akla da 
mantığa da ters gelir.”

Teşvik yasası bizi rekabet ve istihdam 
alanlarında çok güç durumda bıraktı 

GSO Meclis Başkanı Abdülkadir 
Konukoğlu ise konuşmasında Gaziantep'in 
bin 400 yıldır bir tekstil kenti olduğunu 
ve Müslüman, Hıristiyan ve Musevilerin 
yüzlerce yıl kardeşçe bir arada yaşadığı, 
bölgenin en önemli ticaret merkezi 
olduğunu vurgularken, sözlerini şöyle 
sürdürdü: "Gaziantep son çıkan teşvik 
yasasının kapsamı dışında bırakıldı. Bizim 
çevremizdeki tüm iller teşvik kapsamında 
bulunuyor. Teşvik yasası bizi rekabet ve 
istihdam alanlarında çok güç durumda 
bıraktı. Ancak bizim bu tavır karşısında 
yapacağımız daha çok çalışmak, daha 
çok üretmek ve yeni istihdam alanları 
yaratarak ayakta kalmak. Bu yasa bizi biraz 
frenleyecek ama bu sıkıntıyı da aşmakta 
kararlıyız, başka da çaremiz yok. 

İstihdam vergileri yükü hafifletilmelidir 
Türkiye İşveren Sendikası 

Konfederasyonu Yönetim Kurulu Başkanı 
Ertuğrul Kudatgobilik, GTO'yu ziyaretinde 
de Türkiye'nin önündeki en önemli 

sorunun adil bir yönetim ortamının 
yaratılamaması ve işsizlik olduğunu 
yinelerken, ekonomik büyüme konusunda 
AB ve OECD şampiyonu olmasına 
karşın Türkiye'de işsizliğin arttığına 
dikkati çekti. İstihdama ilişkin mali, 
sosyal ve bürokratik yüklerin işvereni 
işçi çalıştırmaktan caydırdığını belirten 
Kudatgobilik, işverende istihdam yaratma 
şevkinin yeniden canlandırılmasının 
zorunlu olduğuna dikkati çekti, ve SSK 
primleri başta olmak üzere istihdam 
vergileri yükü hafifletilerek, bürokrasi 
azaltılarak, istihdam bazlı çağdaş bir teşvik 
sistemi benimsenerek işverende istihdam 
yaratma şevkinin canlandırılabileceğini 
vurguladı. 

Ülkemiz AB üyelik müzakerelerine 
eksiksiz hazırlanmalı 

SSK işveren prim oranının makul 
bir geçiş dönemi içinde aşamalı olarak 
işçi payı seviyesine yani yüzde 14’e 
düşürülmesi gerektiğini kaydeden 
Kudatgobilik, konuşmasını şöyle 
sürdürdü: "Çin tehdidi, Hindistan tehdidi 
ve uluslararası rekabet Türkiye'nin 
önünde başka bir seçenek olmadığını 
göstermektedir. Ülkemiz AB üyelik 
müzakerelerine eksiksiz hazırlanmalı. 
Ekonominin AB sürecinde rekabet gücü 
kaybı yaşamaması için (İstihdam ve 
Sosyal Politika) alanında doğru pozisyon 
almak çok önemli. AB'de süreçler sos- 
yal diyalogla belirlenmekte ve işveren 
kesimini Avrupa Sanayi ve İşveren 
Konfederasyonları Birliği (UNI- CE) 
temsil ediyor."

Yüksek KDV nedeniyle yaşanan 
haksız rekabet işsizliği artırıyor 

Türkiye İşverenler Sendikası Konfederasyonu Başkanı Tuğrul Kudatgobilik, Türk tekstil sanayicilerinin 
yüksek KDV nedeniyle yaşadığı haksız rekabetin işsizliği de artırdığını, Türkiye'de tekstile yüzde 18. 
KDV uygulanmasına karşılık bu oranın Avrupa Birliği ülkelerinde yüzde 8 olduğunu vurguladı. Yüksek 
KDV nedeniyle tekstil sanayicilerinin haksız rekabetle karşı karşıya kaldıklarını belirten Kudatgobilik, 
"Haksız rekabet tekstil sanayicilerine zarar vermekle kalmıyor, işsizliği artırıyor" dedi.

Güneydoğu İhracatçı Birlikleri 
Genel Sekreterliği Ocak-Nisan 2005 
dönemi ihracat verilerine göre, bölge 
illerinden 316 milyon 524 bin 949 
dolarlık tekstil ve hammaddeleri, 
84 milyon 707 bin 691 dolarlık 
hububat ve bakliyat, 904 bin 171 
dolarlık canlı hayvan, su ürünleri ve 
mamulleri ile 36 milyon 418 bin 117 
dolarlık kuru meyve ve mamulleri 
ihraç edildi. Diğer ürünler ihracatı 
ise 4 aylık dönemde 97 milyon 649 
bin 476 dolar olarak gerçekleşti. 

Ocak-Nisan 2005 döneminde, geçen 
yılın aynı dönemine göre, tekstil 
ve hammaddeleri ihracatı yüzde 
29, hububat ve bakliyat ihracatı 
yüzde 26, kuru meyve ve mamulleri 
ihracatı yüzde 8 ve diğer ürünler 
ihracatı (kombine ihracat) yüzde 75 
arttı. Canlı hayvan, su ürünleri ve 
mamulleri dışsatımı ise bu dönemde 
yüzde 51 oranında geriledi. 

Bölge illerinden Ocak-Nisan 2004 
döneminde toplam 402 milyon 075 
bin 43 dolarlık ihracat yapılmıştı.

4 Ayda ihracat yüzde 33 arttı 
GAP illerinden bu yılın ilk 4 ayında gerçekleştirilen ihracat, geçen yılın 

aynı dönemine göre yüzde 33 artarak 536 milyon 204 bin 404 dolara ulaştı. 

 

Arpacı, karazenk hastalığının, 
başta Gaziantep ve Şanlıurfa olmak 
üzere antepfıstığı üretimi yapılan 
tüm illerde görüldüğüne dikkati 
çekti. Hastalığın tipik belirtilerinin, 
daha çok yapraklarda ve kısmen de 
meyve kabuklarında görülen siyah 
lekeler olduğunu belirten Arpacı, şu 
bilgileri verdi: "Bu lekeler, zamanla 
tüm yaprak yüzeyini kaplayabilir. Bu 
durum yaprakların kurumasına ve 
zamanından önce dökülmesine neden 
olur. Meyvelerin bulunduğu dallar 
zarar görüp ağaçlar zayıf düşerler 
ve meyve içleri de gelişmediği için 
verim azalır. Yaprak ve meyvelerdeki 
zarar, ağacı zayıf düşürerek gelecek 
yıllardaki ürünün azalmasına neden 
olur. Bu arada, meyvelerin kalitesi 
azalır, bazı durumlarda içi boş olan 
meyveler oluşur. Ağaçların yaprakları 
işlevini yapamadığı için gelecek yılın 
sürgünleri kuvvetli gelişmez, meyve 
gözleri (karagöz) dökülür. Nitekim, 
önceki yıl antepfıstığı üretimi yapılan 
illerde karazenk hastalığı görüldü. 

Ancak, rekolte az olduğu için hastalık 
çok önemli ölçüde ürün kaybına neden 
olmadı. Ama, bu yıl fıstıkta yüksek 
rekolte bekliyoruz ve ürün kaybının 
önlenmesi için hastalığa karşı mutlaka 
ilaçlama yapılmalı." Meyvelerin buğday 
danesi iriliğine ulaştığı Mayıs ayının 
ilaçlama için en uygun zaman olduğuna 
dikkat çeken Arpacı, şöyle konuştu: 
"Nem ve sıcaklık değerlerine bakılarak 
kimyasal mücadele tahmin ve uyarı 
sistemine göre yapılır. Bu ilaçlama, çiçek 
dökümünden sonra, döllenmeyi takiben 
meyvelerin buğday danesi ile mercimek 
danesi iriliğine ulaştığı dönemde 
yapılmalıdır. Mayıs ayının yağışlı geçtiği 
yıllarda, birinci ilaçlamadan (sigorta 
ilaçlama) 15 gün sonra Mayıs ayı 
ortalarında ikinci ilaçlama yapılmalıdır. 
İlaçlama yapılırken hastalığa karşı etkili 
olan madde çok iyi seçilmeli. İlaçlama 
için en uygun zaman sabah ve akşam 
havanın serin olduğu saatlerdir. İlaç, 
pülverizator (motorlu ilaçlama aracı) 
ile yaprakların alt ve üst kısımları iyice 
ıslatılacak şekilde püskürtülmelidir."

Karazenk, yüzde 3-100 ürün kaybına neden oluyor 
Antepfıstığı Araştırma Enstitüsü Müdürü Selim Arpacı, antepfıstığı ağaçları 

için çok tehlikeli olan karazenk hastalığının, yüzde 3-100 oranında ürün 
kaybına neden olabildiğini belirterek, ilaçlama konusunda üreticileri uyardı. 
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Atık ve çöp ithalatı 
uzun vadede olumsuz 

sonuçlara yol açabilir
Türkiye'nin atık ve çöp 

ithalatının, çevre ve halk 
sağlığı üzerinde uzun vadeli 
olumsuz etkilere yol açacak 
potansiyele sahip olduğunu 
sözlerine ekleyen Kayabaşı, ‘’Bu 
sorunun çözülmesi, yalnızca 
hükümetin değil, aynı zamanda 
tüm toplumun ortak çabasıyla 
mümkün olacak. Hem çevreyi 
koruyup hem de gıda güvenliğini 
sağlamak için atık ithalatı 
konusunda daha dikkatli adımlar 
atılmalı’’ ifadelerini kullandı. 

Atıkların içeriği kontrol 
edilmediği takdirde, özellikle 
sanayi atıklarının ve evsel 
çöplerin karıştığı ithalatların, 
geri dönüşüm sürecini daha 
da karmaşık hale getirdiğini, 
bu durumun hem yerel halk 
için sağlık sorunlarına neden 
olduğunu hem de doğal 
kaynakların kirlenmesine yol 
açtığına dikkat çeken Kayabaşı, 
çevreyi kirleten bu atıkların, 
denetimsiz bir şekilde Türkiye'ye 
gelmesinin, ülkenin dışa 
bağımlılığını artırdığını ve uzun 
vadede büyük çevresel felaketlere 
zemin hazırladığının altını çizdi. 

Çin'in geri dönüşüm ithalatını 
kısıtlaması,Türkiye'yi cazip bir 

hedef pazar haline getirdi
Türkiye, son yıllarda başta 

Avrupa ülkeleri olmak üzere, 
pek çok ülkeden atık ithalatını 
artırdığına dikkat çeken 
Kayabaşı, ‘’Avrupa Birliği'nin 
2019'dan itibaren yasa dışı atık 
gönderimlerine karşı aldığı 
tedbirler ve Çin'in geri dönüşüm 
ithalatını kısıtlaması, Türkiye'yi 
cazip bir hedef pazar haline 
getirdi. Ancak bu ithalatın 

sayısal olarak artması, içerik 
ve kalite kontrolü konusunda 
büyük problemleri beraberinde 
getiriyor. İthal edilen atıkların 
çoğu, zehirli maddeler ve 
tehlikeli kimyasallar içeriyor. Bu 
durum, hem çevre kirliliğine yol 
açıyor hem de insan sağlığını 
tehdit ediyor’’ hatırlatmasını 
yaptı. 

Atık ithalatına yönelik daha 
sıkı denetimler yapılmalı

Hükümetin, çevreyi koruyan 
ve halk sağlığını gözeten 
politikaların hayata geçirmesi 
çağrısında bulunan Kayabaşı, 
‘’İlk olarak, atık ithalatına 
yönelik daha sıkı denetimler 
yapılmalı ve yalnızca güvenli 
geri dönüşümü mümkün olan 
atıklara izin verilmeli. Ayrıca, 
geri dönüşüm altyapısının 
güçlendirilmesi ve yerel üretim 
tesislerinin desteklenmesi büyük 
önem taşıyor. Türkiye'nin çevre 
dostu üretim ve atık yönetimi 
konusunda kendi çözümlerini 
geliştirerek dışa bağımlılığı 
azaltması gerekiyor’’ açıklamasını 
yaptı.

STK’lar, farkındalık 
yaratmalı, halkı 
bilgilendirmeli

Kayabaşı, ‘’Sivil toplum 
kuruluşları da bu konuda daha 
fazla farkındalık yaratmalı, halkı 
bilgilendirmeli ve hükümete 
baskı yapmalı. Çevre ve sağlık 
alanında yapılan bu tür ithalatlar, 
sadece ekonomik değil, aynı 
zamanda insan hakları ve 
çevre hakları açısından da 
büyük bir sorun teşkil ediyor. 
Türkiye, bu tür atıkların 
ithalatını durdurmalı ve çevresel 
sürdürülebilirliğe odaklanmalı’’ 
vurgusunda bulundu. Haber 
Merkezi

Atık ithalatı çevre kirliğini artırıyor
gıda güvenliğini tehlikeye atıyor

Vatandaş ev alma değil, 
karnını doyurma derdinde

Antep, üretim, sanayi, ihracat 
ve istihdam şehri olması 
nedeniyle çevre illerden 
sürekli göç alması satılık konut 
fiyatlarının da yükselmesine 
neden oluyor. Önceki yıllarda 
ev alma hayali kuran Antep’te 
ki binlerce vatandaş tüm 
umutları konut faiz oranlarının 
yükselmesi ile birlikte suya 
düştü. Aileler artık ev almayı 
hayal etmeyi bıraktı, karnını 
doyurma derine düştü. 

Konut fiyatları 3,5
milyon liraya dayandı

Gayrimenkul Değerlendirme 
sitesi ENDEKSA’nın Türkiye’de 
Kasım ayı konut fiyatlarında 
yaşanan artışlara ilişkin 
yayınladığı verilere göre konut 
fiyatlarının son bir yılda yüzde 

42 oranında arttığı şehirde 
satılık konutların metrekaresi 
21 bin lirayı gördü. Şehrimizde 
konut fiyatları 2 yıl da yüzde 
150 arttı ve bir yıl sonra ise en 
az yüzde 37 oranında artacağı 
öngörülüyor. Yaşanan artış 
beraber konut fiyatlarıı 3,5 
milyon liraya dayandı. Tabii 
fiyatları konutların bulunduğu 
semte göre değişkenlik 
gösteriyor. 

2,5 milyona yakın kişinin 
yaşamını sürdürdü Antep’te, 
Gaziantep Büyükşehir 
Belediye Başkanı Fatma 
Şahin, Gaziantep Büyükşehir 
Belediyesi Meclisi Ekim Ayı 
birinci birleşiminde deprem 
sonrasında şehrin 250 bin göç 
aldığını ve 100 bin konuta 
ihtiyaç olduğunu belirtmişti. 
Haber Merkezi 

Vatandaş ev almayı 
hayal bile edemiyor

Fakıbaba, “Yapılan açıkça bir pedagojik 
cinayet. Bu, ülkeye ve çocuklarımıza 
yapılabilecek en büyük kötülük’’ 
değerlendirmesinde bulundu. 

Acilen daha fazla rehber 
öğretmen ataması yapılmalı

‘İhtiyacımız olan iktidarın ideolojik 
bir amaç olarak kullandığı din 
eğitimi, değerler eğitimi değil, tüm 
çocuklarımızın bilimsel ve nitelikli 
eğitime erişimi’ diyen Fakıbaba, 
‘’Eğitimin niteliğini artırmak ve 
öğrencilerimize daha iyi bir gelecek 
sunmak için, acilen daha fazla rehber 

öğretmen ataması yapılmalı. Okullarda 
rehberlik çalışmalarının daha etkin ve 
sağlıklı yürütülmesini sağlayabilecek 
çok sayıda PDR öğretmenimiz de atama 
bekliyor. Atanmayan öğretmen sorunun 
kaynağı siyasi iktidar şimdi de herkes 
öğretmenin görevini yapabilir anlayışıyla 
öğretmenlik mesleğine hakaret etmeye 
devam ediyor’’ dedi. 

Laik ve bilimsel eğitimi yok eden 
her türlü uygulamaya son verilmeli

Okulların öğretmenlerin çalışma alanı 
olduğunu kaydeden Başkan Fakıbaba, 
‘’Yargıya taşıdığımız ÇEDES Projesi’ni 

reddediyor ve bu hukuksuzluğa karşı 
mücadele edeceğimizi bir kez daha 
vurguluyoruz. Bu proje derhal iptal 
edilmeli. Görevlendirmeler geri çekilmeli, 
laik ve bilimsel eğitimi yok eden her 
türlü uygulamaya son verilmeli. Eğitim, 
hiçbir siyasi ideolojinin oyuncağı değil 
ve olmayacak. Çocuklarımızın çağdaş, 
bilimsel, eşit bir eğitim alması için 
mücadelemizden asla taviz vermeyeceğiz. 
Velilerimizi, eğitim emekçilerimizi ve 
yurttaşlarımızı bu gerici projeye karşı 
mücadeleye destek olmaya çağırıyoruz’’ 
şeklinde konuştu. Haber Merkezi 

Siyasal islam, okulları din üzerinden örgütlenme yeri olarak görüyor

Sektörde fiyat istikrarı 
sağlanacak

Ronix Sigorta Yönetim Kurulu 
Başkanı Rıfat Binici, ‘’Çok iyi bir 
uygulama ve sektör temsilcileri 
olarak bizlerde bu uygulamaya 
olumlu yaklaşıyoruz. Çünkü 
uygulama ile trafikte sigortasız 
araç olmayacak ve sektörde 
fiyat istikrarı sağlanmış olacak’’ 
şeklinde konuştu.  

Alt yapı eksiklerinin 
zamanla tamamlanacağını 

düşünüyoruz
Uygulamadan bahseden 

Binici, ‘’Noterde araç devri 
gerçekleştiği anda aracın sigortası 
düşmüş oluyor. Hayata geçirilen 
uygulama sektörün daha kaliteli 
olması ve kontrol edilebilir 
olması açısından önemli. 
Ancak bazı sorunlar yaşanıyor, 
bu sorunlarında ilerleyen 
zamanlarda çözüleceğini 
düşünüyoruz’’ dedi. 

Uygulama vatandaşta 
şaşkınlık yarattı

Uygulamanın vatandaşlarda bir 
şaşkınlık yarattığını kaydeden 

Binici, ‘’Geçmiş dönemlerde 
araç devrini alan vatandaşa 15 
günlük süre tanınıyordu, ama şu 
anda böyle bir süre tanınma söz 
konusu değil. Araç devri alındığı 
gün zorunlu trafik poliçesinin 
yenilenmesi gerekiyor. Tabii 
bu da halkımızda bir şaşkınlık 
yarattığını söyleyebiliriz, lakin 
bu duruma zaman içerisinde 
alışacaklarına inanıyoruz’’ 
ifadelerini kullandı. 

Binici, sistemin alt yapısı 
konusunda sorunlar yaşandığını 
sözlerine eklerken, ‘’Poliçe 
iptallerinde sıkıntılar yaşanıyor. 
Ayrıca bir hafta önce satışı 
yapılmış ama müşterinin 
haberdar etmediği poliçeler 
konusunda da sıkıntılar var. 
Ama uygulamada eksiklerin 
giderilmesiyle bu sorunun 
da ortadan kalkacağını 
düşünüyoruz’’ açıklamasında 
bulundu.

Zorunlu trafik sigortasının 
önemli olduğunu kaydeden 
Binici, ‘’Aracı olan vatandaşlar, 
zorunlu trafik sigortası yaptırma 
konusunda biraz duyarsız. 
Çünkü vatandaş, aracı aldığında; 
‘Zamanın var, fiyatlar çok yüksek’ 
gibi bahane üretebiliyordu. Bu 
da hem kullanıcı hem de tüm 
sürücüler açısından büyük bir 
riskti. Yeni uygulama sayesinde 
bu risklerin ortadan kalktı’’ 
tespitini yaptı. Haber Merkezi 

Trafikte sigortasız 
araç olmayacak 

Yeniden yapılanma sürecinde 
bölge iş insanlarına öncelik verilmeli

Yıldırım, “Yeni süreç her ne kadar parlak 
görünse de ihtiyatla değerlendirilmeli” 
diyerek, Suriyelilerin misafirlik sürecinin 
sona erdiğine, güvenli ve gönüllü geri 
dönüşlerini sağlaması gerektiğine 
vurgu yaptı. Güvenli geri dönüşlerin 
sağlanmasının yanı sıra ihracat yollarımızın 
da güvenliği yeniden tesis edilmesi 
gerektiğini belirten Yıldırım, 

Öte yandan büyük ölçüde yanmış, yıkılmış 
olan Suriye’de ciddi bir yeniden yapılanma, 
inşaat faaliyeti başlayacağını biliyoruz. 
Önemli bir iş ve istihdam potansiyeli 

taşıyan bu süreçte, bölge iş insanlarına 
öncelik verilmesi konusunda desteklerinizi 
bekliyoruz.” diye konuştu.

Mali tablolarda gerçek 
olmayan büyüme rakamları var

İş dünyasının finansmana erişiminin 
kolaylaştırılması noktasındaki GTO 
önerilerini de yetkililere sunan 
Yıldırım, birçok işletmenin enflasyonist 
baskı neticesinde mali tablolarında 
gerçek olmayan büyümelerden dolayı 
KOBİ statüsünden çıkarak KOSGEB 
destekleri başta olmak üzere bazı devlet 
desteklerinden faydalanamadığını belirtti. 
Yıldırım, “İşletmelerin KOBİ tanımı 

içerisinde yer almalarının devamını teminen 
net satış hasılatı/mali bilanço toplantı üst 
limitinin yıllık enflasyon oranındaki artışa 
göre güncellenmesini bekliyoruz” dedi.

Yıldırım ayrıca finansmana erişimi 
kolaylaştırmaktaki bir başka önerimiz de 
“TOBB çatısı altındaki işletmelerin Esnaf ve 
Sanatkârlar Kredi ve Kefalet Kooperatifleri 
(TESKOMB) kredilerinden yararlanmasını 
sağlayacak bir düzenleme yapılması. Elbette 
burada beklentimiz tüm üyelerimizin 
değil belirlenecek azami ciro altında kalan 
işletmelerin faydalanmasını sağlayacak 
bir düzenleme” şeklinde konuştu. Haber 
Merkezi

Suudi Arabistan hattı açılırsa 
ihracata olumlu yansıma olur

Emniyet ekipleri okul 
önlerinde denetimlerini 
sürdürüyor. Kentteki 
okulların çevresinde 
denetim yapan ekipler 
460 kişi ve 34 aracı 
sorguladı. Emniyetten 
yapılan açıklamada, 
“ekiplerimizce okul 
çevrelerinde yapılan 
denetimlerde 460 şahıs 
ve 34 araç sorgulanmıştır. 
Geleceğimizin teminatı 
gençlerimizin güvenli bir 
şekilde eğitim almalarını 
sağlamak amacıyla 
denetimlerimiz devam 
ediyor” denildi.

Okul 
çevreleri 

denetleniyor
"Biz, Türkiye’nin dört bir yanında 

fedakârca sağlık hizmeti sunan aile 
hekimleri ve aile sağlığı çalışanları 
olarak, adaletsiz ve insan onuruna 
aykırı uygulamalara karşı tepki ve 
itirazımızı sürdürüyoruz.

Son çıkan Aile Hekimliği Sözleşme 
ve Ödeme Yönetmeliği, mesleki 
haklarımızı ve iş güvencemizi 
derinden zedelemektedir. Bu, 
emeğimizin ve özverimizin hiçe 
sayıldığı bir sistem dayatmasıdır. 
İş güvencesini ve emeklilikte 
güvence sağlanmasını imkânsız 
hale getirmektedir. Ulaşılması güç 
hedeflerle ücretlerimiz keyfi olarak 
düşürülmekte ve sağlık hizmetlerinin 
kalitesi tehlikeye atılmaktadır. Bunun 
anlaşılmaması için, hem çalışanları 
hem de kamuoyunu yanıltmak 
için bu ay ve belki de önümüzdeki 
birkaç ay, bazı hedef ve kriterleri 
hesaplama dışı bıraktığını görüyoruz. 

Kendi yayınladıkları yönetmeliğe 
uymayacak şekilde keyfi olarak bazı 
oranların hesaplamaya katılmaması, 
bu kesintilerin gerçek olduğunu 
doğrulamaktadır. Amaç bir süre bunu 
kamufle etmektir. Bu, hastanın bireysel 
sorumluluğunu göz ardı eden bir 
uygulamadır.”

Performansa dayalı ödeme sistemine 
karşı olduklarını dile getiren 
Mengücük, “Emeğimizin hakkı olarak, 
performansa dayalı ve teşviklere bağlı 
çok parçalı bir ödeme sistemi yerine, 
sabit ve emekliliğe yansıyan tek bir 
maaş talep ediyoruz” dedi. Mengücük, 
"Sağlık Bakanı ve yardımcılarının 
kayıtsız tavırları, bakanlık 
bürokratlarının ulusal basında gerçeği 
yansıtmayan açıklamaları tahammül 
sınırlarımızı aşmıştır. Bu nedenle, 6-10 
Ocak 2025 tarihleri arasında 5 günlük 
iş bırakma eylemi gerçekleştireceğiz" 
ifadesini kullandı. Artıgerçek

Aile hekimleri 6-10 Ocak’ta yeniden iş bırakacak

Kredi borcu olanların sayısı 41,4 milyona 
ulaşırken, kişi başına ortalama bireysel 
kredi borcu 88 bin lirayı aştı.

Türkiye Bankalar Birliği (TBB) 
Risk Merkezi’nin Ekim 2024 Aylık 
Bülteni, bireysel kredi borçları ve kredi 
kullanımında dikkat çekici bir artış 
olduğunu ortaya koydu. 85 milyonluk 
nüfusa sahip Türkiye’de, kredi borcu 
bulunan kişi sayısı son bir yılda 2,1 milyon 
artarak 41 milyon 376 bine ulaştı. Kişi 
başına düşen ortalama bireysel kredi borcu 
ise bir yıl içinde 63 bin 675 liradan 88 bin 
155 liraya yükseldi.

Ekim ayında toplam bireysel kredi borcu 
yıllık yüzde 45.6 artışla 3.6 trilyon liraya 

ulaşırken, takipteki kredilerin oranı (batık 
krediler) da yüzde 1.8’den yüzde 2.7’ye 
yükseldi. Özellikle Konya, Nevşehir ve 
Şırnak gibi şehirlerde bireysel kredi riskinde 
en yüksek artışlar görüldü.

Bireysel kredi kartı borcu hızla yükseliyor
Raporda en dikkat çekici artışlardan biri 

kredi kartlarında yaşandı. Bireysel kredi 
kartı borcu olanların sayısı, yıllık bazda 2.2 
milyon kişi artarak 37.3 milyona ulaştı. Kişi 
başına düşen ortalama kredi kartı borcu 
ise bir yılda yüzde 58 artarak 28 bin 289 
liradan 44 bin 681 liraya çıktı.

Son bir yılda bireysel kredi kartı bakiyesi 
en çok artan iller ise Konya (%81.6), 
Diyarbakır (%78.4) ve Mersin (%77.9) oldu. 

Türkiye genelindeki bireysel kredi kartı 
borcu toplamı 2023’te 1 trilyon lira iken, 
2024’te bu rakam 1 trilyon 710 milyar liraya 
yükseldi.

Ek hesaplara (KMH) yüklenme rekor 
seviyede

Sözcü'de yer alan habere göre; kredi 
kartlarının yanı sıra, kredili mevduat 
hesaplarına (KMH) olan yüklenme de 
önemli ölçüde arttı. Kredili mevduat hesabı 
kullanan kişi sayısı bir yılda 1.6 milyon 
kişi artarak 29.7 milyona ulaştı. Kişi başına 
düşen ortalama borç ise bir yılda 5 bin 498 
liradan 13 bin 62 liraya çıktı. Toplam KMH 
borcu, son 12 ayda yüzde 151 artarak 154.7 
milyar liradan 388.3 milyar liraya yükseldi.

 41,4 milyon kişinin borç ortalaması 88 bin lirayı geçti


